

## Protokoll från möte med Vattenrådet för Ångermanälvens och Vapstälvens avrinningsområden

**Datum:** 2011-09-29

**Tid/plats:** 10:00 -15: 00 Folkets hus Strömsund, Lokal Grelsgård

### Närvarande:

Maria Danvind, Sollefteå kommun  
Per-Enar Åberg, fiskevattenägareförbundet  
Annika Berglund, Strömsunds kommun  
Pontus Ekman, Länsstyrelsen Västernorrland  
Ruben Karlsson SCA  
Åke Henriksson E.ON Vattenkraft Sverige AB  
Jörgen Sikström, Dorotea kommun  
Leif Olsson, Naturskyddsföreningen Västernorrland  
Christer Borg, Älvräddarna

### Förslag till dagordning

1. Öppnande av mötet
  2. Val av justerare (5 min)
  3. Fastställande av dagordningen (5 min)
  4. Genomgång av föregående protokoll (10 min)
  5. Bidrag från vattenrådet till projektering Ulriksforsprojektet. *Beslutspunkt* (30 min)
  6. Ledamot från ÅFF i vattenrådet. *Beslutspunkt* (30 min)
  7. Förslag till projekt inom avrinningsområdet (Maria) (30 min)
- Lunch (60 min)
8. Gemensam problembild (Christer Borg) (30 min)
  9. Referensgrupper (5 min)
  10. Aktuell information från avrinningsområdet  
Ulriksforsprojektet (Annika) (10 min)  
Aktuellt från Länsstyrelsen/Vattenmyndigheten (Pontus) (10 min)
  11. Kommunvis presentation. Vilken blir nästa kommun? *Beslutspunkt* (5 min)
  12. Övrigt.  
Uppgifter till hemsidan (5 min)
  13. Nästa möte(5 min)
  14. Mötet avslutas

Kl: 14:00-15:00. Information från ÅFF

### 1. Öppnande av mötet

Ordförande förklarar mötet öppnat. Ordförande konstaterar att vattenrådet saknar representanter för Åsele- och Vilhelmina p.g.a. att Jan och Torgny gått i pension.

### 2. Val av justerare

Jörgen valdes till justerare av dagens protokoll

### 3. Fastställande av dagordningen

Informationspunkten från ÅFF fiskeråd utgår. Dagordningen fastställdes med ovanstående komplettering

### 4. Genomgång av föregående protokoll

Föregående protokoll avhandlades.

### 5. Bidrag från vattenrådet till projektering Ulriksforsprojektet.

Vattenmyndigheten bidrar med 35 000 kr och anser att vattenrådet kan bidra med resterande medel. Strömsunds kommun har begärt in anbud från tre möjliga utförande. Hushållningssällskapet anbud antogs. Arbetsgruppen har fått klartecken att börja jobba med förstudien på 35000 kr nivån. Projektet som helhet ska redovisas i januari 2012. Ulriksfors projektet har inkommit med förfrågan om ett bidrag på 30 000 kr från vattenrådet. Vattenrådet **beslutar** att bidra med 30 000 kr till förstudien för Ulriksforsprojektet. Annika informerade vidare om arbetet i projektet. Hittills har inga motstående intressen till att gå vidare med förstudien identifierats. Maria skickar ut ansökan till samtliga i Vattenrådet. Originalen av ansökan förvaras hos länsstyrelsen.

**6. Ledamot från ÅFF i vattenrådet:** ÅFF Fiskeråd har inkommit med intresseansökan om att ingå med en eller flera ledamöter i vattenrådet. Vattenrådet **beslutar** att ÅFF Fiskeråd fortsättningsvis ska ingå i vattenrådet med en ledamot. Vattenrådet **beslutar** också att uppdra åt ÅFF Fiskeråd att utse en ordinarie ledamot till vattenrådet samt ersättare för denna. Motivering: Vattenrådets bedömning är att denna sammanslutning av fiskeintressen inom avrinningsområdet kommer att bidra till en förbättrad samordning av praktiska åtgärder inom avrinningsområdet. Ordförande meddelar ovanstående beslut till ÅFF Fiskeråd.

**7. Förslag till projekt inom avrinningsområdet:** Maria informerade om förslag till åtgärder i Sandsbäcken, som mynnar i Ångermanälven i Forsmo 1 mil uppströms Sollefteå kraftverk. Åtgärderna innebär bl.a. utbyte och borttagande av rundtrumma i bäckens nedre del. Initiativ till dessa åtgärder har bl.a. kommit från Lennart Norström Eds fiskevårdsområde. Eventuellt kan det bli aktuellt för vattenrådet att ta ställning till en medfinansiering av åtgärderna.

**8. Gemensam problembild:** Christer presenterar en ide för hur vattenrådet kan arbeta med olika frågeställningar. Vattenrådet bör identifiera frågeställningar som är relevanta för vattenrådet att arbeta med samt frågor där vattenrådet genom dialog inte kan komma framåt, utan bör lyfta dessa frågor upp till en annan nivå t ex till berörda myndigheter, departement, regering och riksdag. Med andra ord identifiera frågeställningar där vattenrådet på ett effektivt sätt kan påverka möjligheten att uppnå målen. Mötet beslutade att bilda en arbetsgrupp med syfte att definiera vilka problem inom avrinningsområdet

som inte kan lösas av vattenrådet, utan måste lösas på en högre nivå. Mötet **beslutade** att arbetsgruppen ska bestå av Christer, Åke och Pontus (sammanställande).

#### 9. Referensgrupper: Inget nytt

#### 10. Aktuell information från avrinningsområdet

Ulrikforsprojektet: Redovisades under punkt 5.

Pilotprojektet Nedre Ångermanälven – Pontus: Därifrån ska ett första utkast till rapport komma under vecka 40. Dessutom kommer ett seminarium att hållas på Hullsta Gård i Sollefteå den 9 november (kommentar: Seminariet har inställts tillsvidare).

Gränsvattenprojektet - Pontus: Det pågår ett projekt där Sverige och Norge ska reda ut vem som ansvarar för vad i vattendirektivsarbetet inom avrinningsområden som är gemensamma för länderna.

Uppdrag 19 Åtgärdsprogrammet, övervakning av olyckor – Pontus: Vattenmyndigheten håller på att ta fram ett dokument som beskriver förväntningar på uppdrag 19 åtgärdsprogrammet, riktlinjer för undersökande övervakning i samband med olyckor. MSB (myndighet för samhällsskydd och beredskap) håller på att ta fram handbok med anledning av detta uppdrag. Handboken förväntas bli klar våren 2012.

Utvärdering av indikativa modellen - Pontus: Vattenmyndigheten avser att utvärdera delar av den s.k. indikativa modellen, vilken använts i samband med påverkansanalysen men även för statusklassning.

Uppdatering av Vattenhörekoster – Pontus: Vattenmyndigheten och SMHI håller på att se över nuvarande vattenförekomstindelning, vilken i dagsläget ser olika ut i olika delar av landet.

**11. Kommunvis presentation.** Mötet **Beslutar** att Dorotea kommun blir nästa område för kommunvis presentation. Det är av vikt att alla i Vattenrådet som har kunskap om naturgivna förutsättningar, påverkan, åtgärdsbehov och befintliga samt nedlagda verksamheter bidrar för att få en så bra bild av kommunen som möjligt.

#### 12. Övrigt.

Annika informerar om att Jordbruksverket har en person i Ås / Östersund som jobbar med ett nytt projekt kring vattenbruk. Syftet är att finna 10 lämpliga vattenmagasin för fiskodling, där fisken ska utfodras med mat från musselodlingar i södra Sverige.

Åke informerar om att fiskeriverkets utredningskontor överförs till länsstyrelserna vid årsskiftet.

Mötet **Beslutar** att ledamöter ska inför varje möte anmäla om man kommer samt om man har någon ytterligare med sig till mötet.

**13. Nästa möte:** Mötet **Beslutar** att nästa möte blir torsdagen den första december.

#### 14. Mötet avslutas

Ordföranden förklarar mötet avslutat.

Sekreterare:



Pontus Ekman

Justeras:



Jörgen Sikström



Maria Danvind

